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پس لرزه های مسمومیت الکلی
خواستار اجرای «حدود» شدرئیس مجمع نمایندگان طلاب ۲۹ پزشک در شیراز

با   جــلال رضوی مهــر در گفت وگو 
نماینــده ولی فقیه در فــارس گفت: به 
دادستان استان فارس یادآوری کنید که 
اجرای حدود و تذکر در رابطه با رعایت 
مسائل شرعی برای آحاد جامعه موجب 
عدم تعطیلی حکم الهی خواهد شــد. 
به گزارش خبرآنلاین در پی مسمومیت 
۲۹ پزشــک در شــیراز با الــکل، رئیس 
مجمع نمایندگان طلاب در گفت وگوی 
تلفنی با حجت الاســلام دژکام نماینده 
ولی فقیــه در اســتان فارس خواســتار 
اجرای حدود و تذکر در رابطه با رعایت 
مسائل شــرعی از سوی دادستان استان 
شد. بنا بر گزارش رسا، جلال رضوی مهر 
در این گفت وگوی تلفنی خواهان پیگرد 
قانونــی مصــرف مشــروبات الکلی از 
سوی ۲۹ پزشک شــیرازی شد و گفت: 
تقاضــای ما از جنابعالی این اســت که 
با پیگیــری قانونی به عنوان یک وظیفه 
شــرعی جلوی تکرار این قبیل حوادث 
حرمت شــکنانه را گرفته و به دادستان 
محترم اســتان فارس یادآوری کنید که 
اجرای حدود و تذکر در رابطه با رعایت 
مسائل شرعی برای آحاد جامعه موجب 
عــدم تعطیلــی حکــم الهــی خواهد 
شــد و امیدواریم با عاملین و مســببین 
برخورد شــود. لطــف االله دژکام نیز در 
ایــن گفت وگو گفت: بنده در خطبه های 
نماز جمعه هم یادآور این مسئله شده 
و در تماسی تلفنی با دادستان شیراز نیز 
بیان کردم که شما موظف هستید آنچه 
را قانون مشخص کرده است اجرا کنید 
کــه خدای نکــرده بی اعتنایی به حدود 
الهی نشــود و البته این مسئول قضائی 
پاســخ داد که قانونا باید با بینه یا اقرار 
یا شــواهد به طور جداگانه این موضوع 
اثبات و تصمیم گیری شود و بنده مجددا 
بر پیگــری مســئله و اجــرای عادلانه 

احکام الهی تأکید کردم.

خواهند داشتمجلس آتی نقش پررنگی مهدی باقری: پایداری ها در 
چنــد روزی تــا دور دوم انتخابــات 
مجلــس دوازدهم نمانده اســت. باید 
منتظــر ماند و دید ترکیب مجلس آینده 
چطور رقــم خواهد خــورد. در این باره 
مهــدی باقــری، نماینده مــردم زنجان 
و عضو کمیســیون قضائــی و حقوقی 
مجلــس گفــت: مــردم در حوزه های 
انتخابیه ای که هنوز نتوانســتند منتخب 
خــود را تعییــن کننــد، ان شــاءاالله روز 
جمعه پــای صنــدوق رأی بیایند و به 
تکمیــل مجلس کمک کننــد. مجلس 
دوازدهــم تاکنون به انســجام مجلس 
یازدهم نبوده اســت و افــرادی که رأی 
آوردند آن انســجام فکــری و خروجی 
سیاســی را که در مجلس یازدهم بوده 
نداشــته اند و به صورت قاطع نمی شود 
گفت که آیا ترکیــب مجلس دوازدهم 
نیــز همدلــی و یکنواختــی را ماننــد 
مجلس یازدهم می تواند داشــته باشد 
یــا خیر؟! صحــن مجلــس متمایل به 
یازدهم خواهد  همان ســمت مجلس 
بود و جریان سیاسی اصولگرای شورای 
ائتــلاف و پایداری نقش پررنگی خواهد 
داشــت. وی در گفت وگو با جماران، در 
واکنش به ریاســت مجلــس دوازدهم 
گفت: در وضعیتی کــه در حال حاضر 
حاکم اســت و بــر اســاس تعامل بین 
نمایندگانی کــه رأی آوردند و جریاناتی 
که وجود دارد، غیر از محمدباقر قالیباف 
من فعلا شــخصی را پررنــگ نمی بینم 
و بعیــد می دانم غیر از ایشــان کســی 
رئیس شــود. عضو کمیســیون قضائی 
مجلــس بــه بحــث «انقلابی بــودن» 
مجلــس آتی پرداخــت و گفــت: این 
یک موضــوع سیاســی نیســت، وقتی 
بحث انقلابی بودن مطرح اســت یعنی 
خدمت رســانی درســت به مردم. هیچ 
دولت و دســتگاهی انقلابی بودن را به 
دســت نخواهد آورد، الا اینکه خدمات 
درســت را به ملت ارائه کند. دوســتان 
بایــد با وجود اختلاف ســلیقه هایی که 
طبیعی اســت، بتوانند با وحدت چهره 
دیگــری از انقلابی بودن نشــان دهند تا 
مجلس بعدی انقلابی تر شود.  مجلس 
جهت گیری های  خاطــر  بــه  یازدهــم 
کلی که داشــت، در جهت رفع مشکل 
محرومان، وحدت در جامعه و همکاری 
و همدلــی با دولــت و حل مســائل و 
چالش های روز حرکت می کرد و قطعا 
انقلابی بــود. البته اگر تنهــا کارنامه را 
ببینیــم که چند درصــد اهداف محقق 

شده است، درست نیست.

رئیس فراکسیون ارتقای سلامت اداری و مقابله با فساد با بیان اینکه «حیف 
شد که قانون صیانت از کاربران فضای مجازی در مجلس یازدهم متوقف 
ماند»، گفت: روش درســت برخورد با ناهنجاری های اداری و مفاســد استفاده از 
امکانات بســیار خوب قانون ارتقای ســلامت اداری و مقابله با فساد است. البته 
برخی دســتگاه ها با لجاجت، بی اعتنایی نسبت به قانون داشته و حتی در مواردی 
برای گزارش دهنده فســاد و خلاف، پرونده ســازی کرده اند. مصطفی میرسلیم در 
گفت وگو با ایســنا، در تشریح عملکرد فراکسیون ارتقای سلامت اداری و مقابله با 
فساد در مجلس یازدهم گفت: موضوع سلامت اداری و مقابله با فساد نه تنها برای 
مردم مهم اســت بلکه برای دولت و ارزیابی کارایی و بهره وری ادارات و همچنین 
بــرای آبرو و حیثیت انقلاب اســلامی نیز دارای اهمیت اســت. بر همین اســاس 
تعدادی از نمایندگان که شــاهد برخی کم کاری ها در ادارات و ترک فعل ها و ادامه 
روند فساد بودیم، تصمیم گرفتیم با همکاری دولت سیزدهم، به طور خاص نظارت 
بر اجرای قانون ارتقای ســلامت اداری و مقابله با فســاد داشته باشیم. وی یادآور 
شد: قانون ارتقای سلامت اداری و مقابله با فساد در ۲۹ اردیبهشت ۱۳۸۷ تصویب 
و ابتدا به صورت آزمایشــی شروع شــد. در تاریخ هفتم آبان ۱۳۹۰ متممی به این 
قانون اضافه شــد و در ۱۳۹۹ پس از تکمیل به تصویب نهایی مجمع تشــخیص 
مصلحت نظام رســید. نماینده تهران بــه ارائه توضیحاتی دربــاره قانون ارتقای 
ســلامت اداری و مقابله با فســاد پرداخت و گفت: در این قانون پس از تعاریف، 
وظایف دستگاه های مختلف، نحوه رسیدگی به موارد تخلف و انحراف و چگونگی 
گزارش دهی مردمی درباره وقوع مفاســد و انحرافات و نیز نحوه ارزیابی ســلامت 
اداری به صورت دقیق مشخص و تدوین شده است. اگر اراده مسئولان بر ریشه کنی 
مفاســد باشد،  در این قانون آمده است و ضمانت اجرائی بسیار محکمی نیز دارد. 
وی با اشــاره به وظایف دســتگاه ها در اجرای این قانون گفت: در این قانون برای 
سازمان برنامه و بودجه، وزارت اطلاعات، سازمان امور اداری و استخدامی، وزارت 
امور اقتصادی و دارایی، وزارت کشــور، وزارت دادگســتری، وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی، وزارت آموزش و پــرورش، وزارت علوم و تحقیقات و فنــاوری، وزارت 
بهداشت و درمان و آموزش پزشکی، شورای عالی انفورماتیک، سازمان صداوسیما، 
ســتاد مبارزه با مفاســد اقتصادی، کلیه ذی حســاب ها و حســابدارها و بازرسان، 
واحدهای حقوقی و بازرســی، حراست و حفاظت کارکنان کلیه دستگاه ها، رئیس 
قوه، سازمان بازرسی کل، سازمان ثبت اسناد و املاک و شورای دستگاه های نظارتی 
وظایفی تعیین شده است. رئیس فراکسیون ارتقای سلامت اداری و مقابله با فساد 
ادامه داد: در ماده ۲۵ قانون، تشکیل سامانه پاسخ گویی به شکایات پیش بینی شده 
اســت. این سامانه بعد از ســپری کردن دوره آزمایشــی، به نحو مطلوبی فعال و 
پاسخ گو اســت. در حال حاضر مردم می توانند با مراجعه به این سامانه، شکایت 
خود را تســلیم کنند. از نقاط قوت این قانون تشکیل هیئت هشت نفره رسیدگی و 
تشخیص است که نتیجه تشخیص آن به شعبه سه نفره ای از قضات ارسال شده تا 

حکم بدون اتلاف وقت صادر شود.

تشکیل بیش از ۱۲۰ پرونده در پی اجرای قانون ارتقای سلامت اداری
وی دربــاره تعداد پرونده ها گفت: تاکنون بیش از ۱۲۰ پرونده تشــکیل شــده 
که حدود ۳۰ پرونده پس از تشــخیص برای هیئت ســه نفره ارســال شده و برای 
بیش از ۲۰ مورد آنها حکم قطعی صادر شــده اســت. این عملکرد نشــان دهنده 
عملیاتی شــدن فرایند رسیدگی، تشــخیص، داوری و صدور حکم است. میرسلیم 
افــزود: اکنون زمان آن فرارســیده که پرونده های تخلف برای هیئت هشــت نفره 
ارسال شود و لازم است دستگاه ها مسئولانه وارد عمل شده و همکاری کنند. باید 
بدانیم علی رغم تلاش بی وقفه و شایان تقدیر افراد خدوم، با وجود فساد و تخلف 
از مقررات و ضوابط و انحراف، پیشــرفت مطلوب حاصل نخواهد شــد. این عضو 
کمیسیون اصل ۹۰ مجلس درباره اینکه گستردگی شکایات و تخلفات در چه حدی 
است؟ گفت: مواردی که در سال ۱۴۰۱ گزارش شده از ۳۰ هزار مورد می گذرد. البته 
مواردی وجود دارد که شــاکی خصوصــی مراجعه نکرده ولی به حقوق عمومی 

تجاوز شده است.
نماینده تهران در مجلس با اشاره به انجام ارزیابی های مستمر از سلامت اداری 
در اجرای این قانون گفت: طبق قانون باید شــورای دستگاه های نظارتی با تدوین 
معیارهای این ارزیابی ها، هر سال آن را انجام دهند منتها هنوز نتیجه ملموسی به 
دست نیامده  اســت. آنچه در سازمان امور اداری و استخدامی انجام گرفته بسیار 
ارزنده و شایان تقدیر است ولی جای اقدامی را که باید شورای دستگاه های نظارتی 

انجام دهد، پر نمی کند.

قلدرهای مقابل قانون باید مؤاخذه شوند
وی در ارزیابی از عملکرد دستگاه ها در اجرای قانون گفت: باید همه دستگاه ها 
و ســازمان های مردم نهاد و نیز خود مــردم برای اجرای قانون همکاری داشــته 
باشــند؛ چون با «با یک گل بهار نمی شود».  البته قوه قضائیه، سازمان بازرسی کل 
و وزارت دادگستری عملکرد مناسبی داشته اند. البته برخی دستگاه ها با لجاجت، 
بی اعتنایی نسبت به قانون داشــته و حتی در مواردی برای گزارش دهنده فساد و 
خلاف، پرونده ســازی کرده اند. این نوع قلدری در مقابل قانون باید شدیدا مؤاخذه 

و منع شود.

با همت دولت به شفافیت نزدیک تر شده ایم
وی ادامه داد: با رســیدگی سریع به پرونده ها، ریشه کنی مفاسد و ناهنجاری ها 
تســریع می شــود. لازم اســت این توضیح را هم بدهم که این انحرافات در تمام 
دولت ها بوده و شــدت و ضعف داشته اســت. اکنون با همت دولت به شفافیت 
نزدیک تر شــده ایم. ان شــاءاالله هرچه زودتر این موارد تقلیل پیدا کرده یا کلا حذف 

شود.
او درباره بررسی های صورت گرفته درباره مواردی که در فضای مجازی مطرح 
می شــود، گفت: در قانون پیش بینی دقیق و اصولی آمده که رســیدگی به تخلف 
را میســر کرده و مانع آبروریزی می شــود؛ آنچه در فضای مجازی رایج شده بیشتر 
با هدف آبروریزی از افراد، مســئولان و کل نظام اســت که به وســیله دشــمنان، 
بدخواهان، منافقان، صهیونیست ها و ایادی آنها طراحی و پشتیبانی می شود و قابل 
اعتنا نیســت زیرا اغلب غیرمســتند بوده و امکان تماس با گزارش دهنده و تکمیل 

اطلاعات برای تشخیص کامل مفسده وجود ندارد.

حیف شد که قانون صیانت از کاربران  فضای مجازی در مجلس یازدهم متوقف ماند
میرســلیم ادامه داد: متأســفانه از طریق فضای مجازی خسارات زیادی به 
جامعه وارد می شــود که به دلیــل بی قانونی حاکم بر فضــای مجازی امکان 
رســیدگی به آنها وجود ندارد؛ حیف شــد که قانون صیانــت از کاربران فضای 
مجــازی در مجلس یازدهم متوقف ماند. وی بیان کرد: روش درســت برخورد 
با ناهنجاری های اداری و مفاســد استفاده از امکانات بسیار خوب قانون ارتقای 
سلامت اداری و مقابله با فساد است و آنچه به صورت غیرمسئولانه در فضای 
مجازی رایج شــده صرفا باعث ایجاد یأس در مردم شده و کار رسیدگی قانونی 

را تسهیل نمی کند.
رئیس فراکسیون ارتقای سلامت اداری و مقابله با فساد در پاسخ به اینکه کدام 
مناطق کشــور بیشــتر گرفتار انحرافات اداری و اقتصادی شده اند، گفت: متأسفانه 
کم وبیش این گرفتاری تمام اســتان ها را آلوده کرده ولی برخی اســتان ها بیشــتر 
مبتلا شــده اند که بیشترین تخلف به لحاظ استانی شامل تهران، فارس، خوزستان، 

اصفهان، آذربایجان شرقی، خراسان رضوی و البرز می شود.

رهبر انقلاب در دیدار مسئولان و کارگزاران حج و جمعی از زائران بیت االله الحرام تأکید کردند:

حج امسال حج برائت است
خبر گزارش

سیـاستسیـاست

 پایگاه اطلاع رســانی دفتر مقام معظم رهبری: رهبر معظم انقلاب اســلامی صبح دیروز در 
دیدار مســئولان و کارگزاران حج و جمعی از زائران بیت االله الحرام، ذکر پروردگار و «وحدت و 
ارتباط مسلمانان» را دو عنصر بسیار مهم معنوی و اجتماعی فریضه حج خواندند و با اشاره 
به حادثه عظیم غزه و جنایات رژیم خون آشــام صهیونیستی گفتند: حج امسال در پرتو آیات 
قــرآن کریم و یاد و نام مبــارک حضرت ابراهیم (ع)، باید فراتر از هر ســال، حج برائت از این 

دشمن جنایتکار مسلمانان و حامیان آن باشد.
رهبر انقلاب اســلامی حج را در جنبه مادی و معنوی، فریضه ای چندبعدی برشــمردند و 
افزودند: در بُعد درونی و باطنی،  ذکر پروردگار به عنوان «منشــأ حقیقی زندگی و عزم و اراده 
و تصمیم گیری های فردی، اجتماعی و ملی»، نکته برجسته همه مراحل و مواقف حج است.
ایشــان در همین زمینه به زائران بیت االله تأکید کردند: در حج متوجه مواردی باشید که در 
هیچ  جای دیگر نیست مانند کعبه، مسجدالحرام و طواف و زیارت نبی اکرم(ص)؛ وگرنه بازار 

و اجناس در همه جا وجود دارد.
رهبــر انقلاب نکته برجســته بُعد اجتماعی حج را وحدت و ارتباط مســلمانان با یکدیگر 
برشــمردند و گفتند: فلســفه دعوت الهی از همه مردم برای حضور در مکانی مشخص و در 
ایامی مشخص، آشنایی مسلمانان با یکدیگر و همفکری و تصمیم گیری مشترک است تا نتایج 
مبارک و عینی حج نصیب عالم اســلام و همه بشــریت شود که اکنون دنیای اسلام در زمینه 

تصمیم گیری مشترک، خلأ بزرگی دارد.
ایشــان نادیده گرفتن تفاوت هــای ملیتی، مذهبی و قومی را مقدمه لازم وحدت دانســتند 
و افزودند: اجتماع عظیم،  یکدســت و یک شــکل پیروان همه مذاهب و فرق اسلامی از همه 

ملیت ها، نمود بارز وجه سیاسی-اجتماعی حج است.
حضــرت آیت االله خامنه ای افزودند: البته ضرورت عبور از تفاوت ها و مســائل تفرقه انگیز 
مخصوص حج نیست و در آیات متعدد قرآن بر وحدت و همدلی مسلمانان تأکید شده است.
رهبر انقلاب با اشــاره به اینکه فریضه حج باید مشــحون از نام مبارک حضرت ابراهیم و 
تعالیم آن پیامبر بزرگ باشد، برائت از دشمنان دین خدا را از جمله تعالیم ارزشمند ابراهیمی 
خواندند و گفتند: از ابتدای انقلاب، برائت یک رکن جاری در حج بوده اســت اما امســال و با 
توجه به حوادث عظیم و عجیب غزه که بیش از همیشه چهره خون آشام مجموعه برخاسته 

از تمدن غربی را آشکار کرده است، حج امسال به صورت ویژه حج برائت است.
حضرت آیت االله خامنه ای حوادث کنونی غزه را شــاخصی ماندگار برای تاریخ دانســتند و 
افزودند: حملات وحشــیانه سگ هار صهیونیستی از یک طرف و مقاومت و مظلومیت مردم 
غزه از طرف دیگر در تاریخ می ماند و راه را به بشــریت نشان می دهد که بازتاب شگفت انگیز 
و بی ســابقه آن در جوامع غیرمســلمان و دانشــگاه های آمریکا و بعضی کشورهای دیگر، از 

نشانه های این تاریخ سازی و شاخص سازی است.
ایشــان در تبیین وظیفه امت اســلامی در قبال فجایع غزه در فرصــت حج ابراهیمی، به 
نمونه های متعدد قرآنی از ســیره حضرت ابراهیم(ع) اشاره کردند و گفتند: ابراهیم(ع) جزء 
پیامبرانی اســت که دل رئوف و بسیار مهربانی دارد اما همین پیامبر الهی در مقابل دشمنان 

ظالم و ستیزه گر به  شدت اظهار برائت و به صراحت اعلام دشمنی می کند.
رهبر انقلاب با اشــاره به آیات قرآنی که دوســتی با دشــمنان ســتمگر را هم کاملا نهی 
می کند، رژیم صهیونیســتی را مصداق کامل دشمنی با مســلمانان و آمریکا را همدست این 

رژیم خواندند و افزودند: اگر کمک آمریکا نبود آیا رژیم صهیونیستی قدرت و جرئت این رفتار 
وحشیانه با مردم مسلمان و زنان و کودکان را داشت؟

حضرت آیت االله خامنه ای افزودند: عامل قتل مســلمانان و آواره کردن آنها و پشتیبان آن، 
هر دو ظالم هســتند و طبق صریح قرآن اگر کســی با آنها دست دوستی بدهد او نیز ظالم و 

ستمگر و مشمول لعنت خداوند است.
ایشان با توجه به شرایط کنونی جهان اسلام، رویکرد ابراهیمی به حج یعنی برائت آشکار 
در مقابل دشــمنان را ضروری تر از همیشــه خواندند و گفتند: بر این اســاس حجاج ایرانی و 
غیرایرانی باید بتوانند منطق قرآنی در پشــتیبانی از ملت فلســطین را به همه دنیای اســلام 

منتقل کنند.
حضــرت آیت االله خامنــه ای افزودند: البته جمهوری اســلامی منتظر دیگــران نمانده و 
نمی ماند اما اگر دســت های قوی ملت ها و دولت های اســلامی به کمــک و همراهی بیاید، 

حالت رقت بار ملت فلسطین ادامه پیدا نخواهد کرد.
ایشــان با تشــکر از خدمــات و فعالیت های بعثه و ســازمان حج و ســایر دســتگاه های 
خدمات رســان در برگزاری حــج، خطاب به آنان تأکید کردند: برای آســایش حجاج ایرانی و 
انجام حج مبرور و مقبول به گونه ای برنامه ریزی کنید که فاصله بین وضع موجود و مطلوب 

برطرف شود.
در ابتدای این دیدار، حجت الاسلام والمســلمین ســیدعبدالفتاح نــواب نماینده ولی فقیه 
در امور حج و زیارت و سرپرســت حجاج ایرانی در ســخنانی، شــعار حج امســال را «حج؛ 
قرآن محوری، همدلی و اقتدار امت اســلامی و دفاع از فلسطین مظلوم» خواند و گفت: حج 
ابراهیمی بســتری برای تعلیم خودســازی و همچنین مبارزه با طواغیــت بیرونی و دفاع از 
مظلومان اســت. آقای سید عباس حســینی رئیس سازمان حج و زیارت نیز با اشاره به تشرف 
۸۷ هزار و ۵۵۰ نفر زائر ایرانی به حج امســال، از برنامه ها و فعالیت های این سازمان در زمینه 
افزایش کیفیت خدمات بهداشــتی، اســکان، تغذیه و حمل ونقل و همچنین راه اندازی عمره 

مفرده پس از ۹ سال توقف و امکان بهره مندی مشتاقان زیارت خانه خدا گزارش داد.

 شــرق: بعدازظهر دیروز دوشــنبه مراســم 
کنفرانــس  نخســتین  افتتاحیــه  رســمی 
بین المللی علوم و فنون هســته ای در شهر 
اصفهــان با حضور محمد اســلامی، رئیس 
ســازمان انــرژی اتمی و برخــی از مقامات 
داخلی و خارجی ازجمله علی اکبر صالحی 
و فریدون عباســی رؤسای پیشــین سازمان 
انرژی اتمی و ســفیر عربســتان سعودی در 

تهران برگزار شد.
میزگردها و پنل های تخصصی سی امین 
کنفرانس ملی هســته ای ایران و نخســتین 
کنفرانس بین المللی علوم و فنون هسته ای 
صبح دیروز (دوشــنبه) و بــا حضور معاون 
برنامه ریزی و نظارت راهبردی سازمان انرژی 
اتمی ایران و جمعی از متخصصان صنعت 

هســته ای داخلی و خارجی به طور رســمی در اصفهان آغاز 
شد.

گفتنی است ســازمان انرژی اتمی ایران در همه سال های 
فعالیت به خدمات رســانی گســترده پرداختــه و اکنون این 
ســازمان در عرصه های گوناگون توانسته خدمات ارزنده ای را 

به کشور ارائه دهد.
چرخــه ســوخت، تولیــد بــرق هســته ای، رادیوداروها،  
رادیوایزوتوپ هــا در صنعــت و کشــاورزی، گداخــت و لیزر 

ازجمله دستاوردها و خدمات صنعت هسته ای بوده است.

همکاری با آژانس در چارچوب پادمان و ان پی تی در ســرلوحه 
سیاست ایران است

محمد اسلامی در ســخنانی در افتتاحیه اولین کنفرانس 
بین المللــی هســته ای در اصفهان افــزود: امیدواریم در این 
نشســت و در پنل هــا و گفت وگوها، تعاملات خوبی شــکل 

بگیرد.
وی همچنین از انجمن هســته ای ایران و بانیان کنفرانس 

قدردانی و از استاندار و مسئولان استان اصفهان تشکر کرد.
اســلامی گفت: امروز کــه دنیا با تغییــرات اقلیم مواجه 
اســت و اراده جمعی کشورها برای صفر کردن کربن تا ۲۰۵۰ 
به یک پیمان تبدیل شــده و سه برابر شــدن نیروگاه های اتمی 
هدف گذاری شــده، ما شتابان تر در راســتای گسترش فناوری 

هسته ای برای رسیدن به انرژی پاک تلاش می کنیم.
او خاطرنشــان کرد که اجرای این برنامه ســرمایه گذاری 
خارجــی و داخلــی و فاینانس داخلی و خارجــی به عنوان 
عاملیــت پیش برنده ســرمایه گذاری تعریف شــده و اینجا از 
کشورها و مؤسساتی که آمادگی سرمایه گذاری در این حوزه را 

داشته باشند، دعوت می کنیم.
رئیس ســازمان انرژی اتمــی گفت: همــکاری با آژانس 
بین المللی انــرژی اتمی در چارچوب پادمــان و ان پی تی در 
سرلوحه سیاست ایران است. به شهادت گزارش های مستمر 
آژانس، ظرفیت جذب شــده بازرســی از تأسیســات هسته ای 
ایــران در ۲۰۲۳ به میزان ۲۲ درصد بازرســی های کل جهان 
بوده اســت، درحالی که ظرفیت نصب شــده ما سه درصد و 

بازرســی ها ۲۲ درصــد. این حجم از بازرســی در طول تاریخ 
از هیچ کشــوری صورت نگرفته اســت. رئیس سازمان انرژی 
اتمــی اظهار کــرد: ما حداکثــر در دو ماه آینــده اولین مرکز 
آمــوزش بین المللی علــوم و فنون هســته ای را در اصفهان 
افتتــاح خواهیم کرد که به قطب تأثیرگذار برای تربیت نیروی 
انسانی تبدیل می شود. معاون رئیس جمهور گفت: امیدواریم 
بــا توجه به تعاملات و هم زمان با تهاجم رســانه ای و روانی 
علیــه ما، آژانــس هم بتواند نقش خــودش را به عنوان یک 
نهاد بین المللی به طور مستقل  و به دور از فشارهای سیاسی 
و اعمــال نفوذها ایفا کنــد و تســهیلات را همان طور که در 
اساســنامه آژانس تعریف شده، فراهم کند تا همه کشورها از 
علوم و فنون هسته ای به طور عادلانه بهره مند شوند. اسلامی 
افــزود: امیدواریم بتوانیم کنفرانس بین المللی هســته ای را 
دوســالانه ادامه دهیم و از پرتو این همکاری ها و مشارکت ها 
بدون نفوذ نظام سلطه، علوم و فنون هسته ای به سهولت در 

اختیار کشورهای نیازمند قرار گیرد.

سیاست درهای باز انرژی هسته ای
جــواد کریمی ثابت، معاون رئیس ســازمان انرژی اتمی و 
رئیس انجمن هســته ای ایران نیز بعدازظهر دیروز (دوشنبه) 
در مراســم افتتاحیه نخســتین کنفرانس بین المللی علوم و 
فنون هسته ای در اصفهان که با حضور برخی مقامات داخلی 
و خارجی برگزار شــد، اظهار کرد: دنیای امروز با چالش های 
بسیار بزرگی روبه رو است و شاید هیچ زمانی مثل امروز دچار 

چالش خودساخته نبوده است.
او گفت: چالش هایی مثل محیط زیست، تغییرات اقلیمی 
و بحــث اسیدی شــدن آب اقیانوس ها و دیگــر ابر چالش ها 
و موضوعاتــی مانند امنیت انــرژی و امنیت تأمین غذا، آب و 
موضوعاتی که مســتقیما به حیات بشری ربط دارد، مسائلی 

هستند که الان در سطح جهان با آنها روبه رو هستیم.
کریمی ثابــت افــزود: اندیشــمندان معتقدند پاســخ به 
چالش هــا یک پاســخ جهانی اســت. چالش هــای جهانی 
پاســخ های جهانی نیــاز دارد و کنفرانس ها و نشســت های 
بین المللی بســتری مناســب برای طرح چنیــن موضوعات 

ایــن  یافتــن راه حل هایــی بــرای  و 
موضوعات است. بدون شک فناوری 
هســته ای یکی از فناوری های کاملا 
اثبات شده اســت که می تواند خیلی 
خــوب و دقیــق بــه برخــی از این 

چالش ها پاسخ بدهد.
اتمی  انــرژی  معــاون ســازمان 
ادامه داد: بیانیه نشســت اکسپو ۲۸ 
می گویــد کــه تولید برق هســته ای 
ســه برابر می شــود و نویدبخش این 
اســت کــه دنیــا از شــرایط بهتری 
می توانــد برخوردار شــود ؛ یعنی در 
ایــن موضــوع  و  آینــده  ۲۵ ســال 
نویدبخش اســت که دنیــا از مزایا و 
شرایط بهتری می تواند با استفاده از 

این فناوری مواجه شود.
کریمی ثابت گفت: انجمن هســته ای ایــران در چارچوب 
دکترین جمهوری اسلامی ایران که می گوید فناوری صلح آمیز 
هسته ای برای همه، سلاح هسته ای برای هیچ کس و با شعار 
فناوری هسته ای برای توسعه پایدار، این همایش و کنفرانس 

را برنامه ریزی کرد و در حال اجرائی کردن آن است.
او افزود: همه اذعان دارند که رشد و توسعه نیازمند نگاه 
به نیازهای نســل آینده اســت. می دانیم که بیش از نیمی از 
اهداف ۱۷گانه توســعه پایدار فناوری هسته ای می تواند آنها 
را تسهیل و دسترسی را امکان پذیر کند. معاون سازمان انرژی 
اتمی تصریح کرد: در همین راســتا کشــور مــا تولید ۲۰ هزار 
مگاوات برق را در دســتور کار دارد و برگــزاری این برنامه ها 
و کنفرانس ها در همین راستا ســت. نگاه مســئولان ایران به 
مسائل محیط زیست و رشد اقتصادی کشور همه باعث شده 
کــه تمرکز روی فناوری هســته ای و ۲۰ هــزار مگاوات جدی 
باشــد. کریمی ثابت بیان کرد: این کنفرانــس در ۱۶ پنل و ۱۳ 
محــور کارش را آغاز کــرده و واقعیت این اســت که با ارائه 
مقالات و مطالبی کــه عرضه می شــود، می توانیم این نکته 
را اذعان کنیم که فناوری هســته ای در کشــور ما به یک بلوغ 

رسیده است.
او افــزود: برگــزاری این کنفرانس بدون حمایت ریاســت 
محترم ســازمان و همکاران ســازمان مقدور نبود و ایده این 
کنفرانس توســط آقای اســلامی و در چارچوب سیاست های 
سازمان با عنوان درهای باز و نوآوری باز عنوان شد و به خوبی 

هم محقق شد.
معاون رئیس ســازمان انرژی اتمی در پایان خاطرنشــان 
کرد: امیــدوارم همه همکارانم که در این کنفرانس شــرکت 
کردند، بتوانند فضای مناســبی را داشــته باشند که تبادل نظر 
کنند و از آخرین دستاوردهایی که در صنعت هسته ای در حال 
انجام اســت، آگاه و اقشار مختلف در صنعت و دانشگاه ها از 
آن بهره مند شوند. همچنین حسین آفریده، دبیر کنفرانس در 
سخنانی ســطح مقالات ارائه شده به این کنفرانس را عالی و 
بین المللی دانســت و داوری مقالات را نیز سطح بالا ارزیابی 

کرد.

در افتتاحیه کنفرانس بین المللی علوم و فنون هسته ای با حضور سفیر عربستان و مقامات داخلی مطرح شد
سیاست «درهای باز» سازمان انرژی اتمی

میرسلیم:
قلدرهای مقابل قانون باید مؤاخذه شوند
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